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Voorwoord Niels Mulder

Beste GFE’ers

Leuk dat je de eerste editie van de Out of the Box
van dit jaar voor je hebt! Als fervente liefhebbers
van alles wat met belastingen te maken heeft, zijn
we verheugd deze verzameling artikelen en
inzichten met jullie te delen. 

In deze editie vinden jullie een verslag van de
verschillende evenementen die hhebben
plaatsgevonden waaronder de Nieuwe Ledendag,
de Kick off Days, de HALV, de Tax Tour, het
Kroegcollege en uiteraard het Kerstfeest. 

Daarnaast heeft Dhr. Bakker, in de trant van het
einde van 2023, een artikel geschreven met als titel
‘Fiscale goede voornemens voor 2024’. In dit
artikel laat Dhr. Bakker zijn licht schijnen over de
hervorming van het belastingstelsel. Dit doet hij
door te schetsen waarom een hervorming van het
belastingstelsel nodig is en hoe het belastingstelsel
kan worden hervormd.

Naast de fiscale stukken worden de nieuwe
commissies en haar leden ook kort geïntroduceerd.
Dit zijn de Taxeer Your Career commissie (TYC)
en de Media- en Studiefaciliteiten commissie
(MSF). Ook is er even tijd om de hersens, met een
oog op de vele liters champagne die er tijdens de
feestdagen zal worden genuttigd, even op gang te
houden door middel van een quiz waarin wij
terugblikken op 2023. 

Tot slot is er een fiscale woordzoeker opgenomen
in het blad, altijd leuk! Al met al dus een bomvolle
editie waar wij zeker trots op zijn als MSF
commissie. Wij willen iedereen die een bijdrage
heeft geleverd aan de 19e editie van de Out of the
Box hartelijk bedanken. Op het moment van
schrijven staan de feestdagen bijna voor de deur.
Wij hopen dan ook dat jullie allemaal een fijne
kerst hebben gehad en wensen jullie allemaal een
gelukkig en gezond nieuw jaar toe!

Namens de MSF-commissie, 

Niels Mulder                      Voorzitter
&
Sven van Nijker                  Secretaris 
Ilse Nienhuis                      Commissaris OOTB
Mandy Beuving                  Fiscus en Commissaris 
                                            studiefaciliteiten                    
                    



Lieve GFE’ers,

Met veel genoegen kijk ik terug op een enerverend
eerste halfjaar, vol mooie evenementen. Als
voorzitter van het 42e bestuur van de Groninger
Fiscale Eenheid ben ik verheugd jullie te mogen
verwelkomen bij deze eerste Out of the Box van het
jaar, waarin we terugblikken op wat achter ons ligt
en vooruitkijken naar wat nog komen gaat. 

Het collegejaar begon met de Nieuwe Ledendag bij
BOEL. Dit was een ontzettend leuke dag waar we
veel nieuwe leden onder het genot van een potje jeu
de boules kennis hebben laten maken met de GFE. 

Natuurlijk konden de Kick off Days ook niet
ontbreken dit jaar. De KOD zouden natuurlijk niet
de KOD zijn zonder een broodje bal op de boot naar
een waddeneiland. We hebben samen Ameland
ontdekt tijdens het crazy 88 spel en natuurlijk was
de Lichtboei ook niet veilig voor deze groep
GFE’ers.

Tijdens de Tax Tour en de Kantorendag hebben we
kennis kunnen maken met allerlei interessante
kantoren en zijn we meer te weten gekomen over
natuurlijk de fiscaliteit!

Al met al zeer geslaagde evenementen en ik kijk uit
naar alle komende evenementen die nog op de
planning staan!

Graag wil ik van deze gelegenheid gebruikmaken
om mijn bestuur voor te stellen. Als voorzitter heb
ik het voorrecht om met deze toppers mijn bestuur
te vormen en daarom zal ik de heren kort aan jullie
voorstellen: 

 

 

Voorwoord Veerle Westra

Fabien Bork - Secretaris: Onze Fabien brengt
regelmatig een bezoekje naar de sportschool en is
ook vaak in het mooie Leeuwarden te vinden. Als
secretaris zorgt hij altijd uitstekend voor de
maandelijkse nieuwsbrief én hij is natuurlijk de
rechterhand van de voorzitter. Als teamleider bij de
Albert Heijn weet hij zeker wel zijn mannetje te
staan, maar zijn echte droom voor de toekomst is
om bij een mooi fiscaal kantoor te gaan werken. 

Mart Stroosma - Fiscus: Deze allemansvriend is
zeker niet vies van een praatje met Jan en alleman
en een drankje in de stad gaat er ook altijd goed in.
Toch weet hij altijd zijn zaken op orde te hebben en
geniet Mart uiteraard binnen het bestuur het meest
van het doen van de BTW-aangifte! 

Martijn van Roeden - Commissaris Extern &
Intern: De oudste van het stel, maar zeker niet de
minste. Deze nuchtere Fries zorgt ervoor dat de wat
jongere leden van het bestuur zo nu en dan in het
gareel worden gehouden. Daarnaast is hij met zijn
vlotte babbel de ideale contactpersoon voor alle
kantoren! 

Samen met ons vieren genieten van ons mooie
bestuursjaar en kijken we uit naar wat de komende
maanden nog zal volgen! 

Veel liefs,

Veerle Westra 
Voorzitter van het 42e bestuur der GFE 



Zijn dit elementen die jou aanspreken?
Scan dan snel de QR-code en bekijk onze
mogelijkheden! werkenbij.pereiraconsultants.com

• Werken aan de top van de markt aan complexe en interdisciplinaire 
vraagstukken;

• Veel diversiteit in de werkzaamheden;

• Werken in meerdere complementaire teams waarbij je leert van 
anderen;

• Snel veel verantwoordelijkheid en ruimte;

• Persoonlijke aandacht voor cliënten en collega’s;

• Vrijheid en ruimte voor je professionele en persoonlijke ontwikkeling.

Pereira is een belasti ngadvies-bouti que en biedt hoogwaardige creati eve 
en pragmati sche maatoplossingen aan haar cliënten. De cliënten van 
Pereira zijn veelal zeer vermogende families met hun ondernemingen.
Pereira opereert aan de bovenkant van de markt, waarbij persoonlijke
aandacht centraal staat. Pereira onderscheidt zich door haar unieke aanpak
in combinati e met brede en specialisti sche kennis. De aangift eprakti jk is
geïntegreerd onderdeel van deze bouti que.

Binnen Pereira wordt gewerkt met cliënten teams, die per cliënt worden
samengesteld uit twee of meerdere adviseurs. Iedereen werkt met 
iedereen samen, ongeacht het niveau, en leert zo van elkaar. Op deze 
wijze wordt een opti male kennisdeling en ontwikkeling van medewerkers
gerealiseerd.

Wat kan je verwachten van werken bij Pereira?

“Any intelligent fool 
can make things bigger,
more complex, and more
violent. It takes a touch
of genius – and a lot of
courage – to move in the
opposite direction”

— ALBERT EINSTEIN



In Memoriam
 Geschreven door: Irene Burgers

In Memoriam Erelid GFE Prof. mr. A. Nooteboom (18 juli 1928 – 24 oktober 2023)

Op 24 oktober 2023 is een van de ereleden van de GFE, Prof. mr. A. Nooteboom, op 95-jarige leeftijd overleden.

Nooteboom was van 1980 – 1993 hoogleraar Internationaal Belastingrecht aan de Rijksuniversiteit Groningen. Van

1980 – 1991 was hij voorzitter van de vakgroep Belastingrecht. Daarna is hij tot zijn emeritaat decaan van de

Faculteit Rechtsgeleerdheid geweest.

Nooteboom heeft gestudeerd aan de Rijksbelastingacademie in Leiden, een voorloper van de latere studie Fiscaal

Recht. Doelstelling van deze in 1939 opgerichte RBA was aspirant-hoofdambtenaren op te leiden voor de

Belastingdienst. Na de opleiding behoorde men tot het corps van bij Koninklijk Besluit benoemde inspecteurs van

’s-Rijksbelastingen. De opleiding had een tweeledig karakter. Enerzijds werden de studenten opgeleid tot

hoofdambtenaar: zij werden ingewijd in de organisatie en voorschriften van de Belastingdienst, anderzijds kregen

zij een gedegen opleiding op academisch niveau, maar omdat er niet aan de universiteit werd gestudeerd verworven

de afgestudeerden geen academische titel.(1) Tot Nooteboom’s jaargenoten behoorden de latere hoogleraren Chris

Geppaart (Universiteit Tilburg), Jan Moltmaker (VU) en Koos Reugebrink (Universiteit Leiden).

Voordat Nooteboom in Groningen hoogleraar werd was hij achtereenvolgens belastinginspecteur; belastingadviseur

bij Loyens & Volkmaars (het huidige Loyens & Loeff); directeur bij VolkerWessels (een aannemer); van 28

december 1977 tot 22 februari 1980 hoogleraar Belastingrecht aan de UvA, waar hij hoogleraar werd terwijl hij nog

met zijn - nooit afgeronde - proefschrift over vaste inrichtingswinstallocatie bezig was; en werd hij in 1977

Staatssecretaris van Financiën. Van mei 1981 tot september 1993 was hij buitengewoon hoogleraar belastingrecht

in Groningen. Hij gaf de vakken vennootschapsbelasting en internationaal belastingrecht en gaf leiding aan een

vakgroep die voor een groot deel bestond uit jonge medewerkers. 

 1. Zie Prof. mr. Richard Happé Portret: prof. mr. Chris P.A. Geppaart: een jurist van nature, FIT 50 jaar bundel,

https://www.tilburguniversity.edu/sites/default/files/download/FIT%2050%20jaar%20bundel%20zonder%20snijranden%20en%20witpagina%27s_2.pdf.



Nooteboom was een enthousiast leidinggevende. Onder zijn leiding hebben wij als jonge medewerkers in 1985 en 1986

voor het Ministerie van Financiën alle jurisprudentie die tussen 1930 en 1985 verschenen was op het vier terreinen van

Internationaal Belastingrecht (vestigingsplaats, vaste inrichting, vaste inrichtingswinstallocatie en transfer pricing) in

kaart gebracht. Het resultaat werd als boek uitgegeven door het Internationaal Belastingdocumentatie Bureau (IBFD) in

Amsterdam, waar Nooteboom trustee (een soort commissaris) van was.

Het volgende project was het samen met Jan Bouwman schrijven van een nieuw boek voor het vak

Vennootschapsbelasting. 

Nooteboom begeleidde voorts Wim ’t Hart bij zijn proefschrift, een rechtsvergelijkend onderzoek naar

vermogenswinstbelasting en mij bij mijn proefschrift “The allocation of profits to branches of internationally operating

banking enterprises” waarop ik op 12 december 1990 bij hem ben gepromoveerd. . 

Nooteboom had een 0,6 fte aanstelling bij de RUG. Daarnaast was hij sinds 1986 directeur van zijn eigen

belastingadvieskantoor in Dordrecht, Nooteboom c.s. Nooteboom woonde in Rotterdam. In Groningen huurde hij een –

door een binnenhuisarchitect ingerichte – studentenkamer aan de Noorderhaven.

Nooteboom droeg de GFE een warm hart toe. Hij was niet alleen adviseur van de vereniging, maar ook trouw bezoeker

van de borrels in de Wolthoorn. Verder organiseerde hij samen met de GFE de jaarlijkse buitenlandse reizen, waaraan

naast Nooteboom jaarlijks ook een aantal van de andere leden van de vakgroep belastingrecht deelnamen. De eerste

bestemming was Hamburg. Reizen naar onder meer Londen, Milaan en Rome volgden. Nooteboom’s grote

internationale netwerk – mede doordat hij lid was van het permanent scientific committee van de International Fiscal

Association – kwam goed van pas bij het organiseren van bezoeken aan belastingadvieskantoren, grote bedrijven zoals

Shell en bijvoorbeeld de London Stock Exchange. 

Heel bijzonder waren de reizen in 1988 en 1989 naar Moskou. De Russische Minister van Financiën had Nooteboom

gevraagd om hem te helpen met het maken van een vennootschapsbelastingwet naar Westers model. Het was de tijd

van de perestrojka (politiek die gebaseerd was op verdere ontwapening en de veranderingen die dit meebracht voor de

Oost-Europese communistische wereld) en glasnost, een woord in 1986 ingevoerd door de secretaris-generaal van de

Communistische partij van de Sovjet-Unie Michail Gorbatsjov, die sinds die tijd bezig was economische en politieke

hervormingen door te voeren. Op 9 november 1989 viel de Berlijnse Muur. In 1990 en 1991 was Gorbatsjov president

van de Sovjet-Unie.



Het verzoek van de Russische Minister van Financiën leidde tot een samenwerking met het Moscow Finance Institute

(thans Financial University under the Government of the Russian Federation), een van de oudste Russische

universiteiten waar economen, filosofen, bankiers en juristen met een financiële expertise worden opgeleid. Rectrix

was Prof. Dr. Ola Gryaznova, de buurvrouw van Gorbatsjov. De samenwerking bestond uit - in zowel 1988 als 1989 -

een bezoek aan Moskou van twee weken van zo’n 20 GFE-leden en een aantal leden van de vakgroep belastingrecht,

onder leiding van Nooteboom. Naast een bezoek aan de stad (waaronder het Ministerie van Financië in het Kremlin) en

omgeving vonden workshops plaatsvonden samen met studenten, de staf van het Moscow Finance Institute en

medewerkers van het Ministerie van Financiën over vennootschapsbelastingsystemen naar Westers model. Op hun

beurt bezochten de stafleden van Moscow Finance Institute en hun studenten in 1988 en 1989 twee weken Groningen.

Vanuit Groningen werd onder meer IBFD in Amsterdam bezocht. Ook leidde de samenwerking er toe dat Elena

Markina, thans vice-rector van de Financial University, een beurs kreeg van de Nederlandse Organisatie voor

Wetenschappelijk Onderzoek, om twee jaar lang bij onze vakgroep in Groningen Westerse

vennootschapsbelastingsystemen te bestuderen, als input voor het nieuwe vennootschapsbelastingsysteem van Rusland.

Nooteboom was een markante man met een grote liefde voor zijn vak en zijn studenten.



Nieuwe Ledendag
Geschreven door: Marit de Vos

Al snel werd er weer verder geborreld. Rond 9 uur

verlieten we de jeu-de-boules bar. 

Sommige hielden het toen voor gezien, aangezien

er de volgende ochtend vroeg nog een evenement

van de GFE op het programma stond in

Amsterdam. De meesten zetten de avond voort in

de Wolthoorn, waar de maandelijkse borrel

plaatsvond. Enkele leden zaten al te wachten in de

Wolthoorn voordat de groep zelf arriveerde. 

Er werden nog een aantal drankjes genuttigd en

werd er gezellig bijgepraat. 

Al met al was het een geslaagde nieuwe ledendag.

De nieuwe leden hebben elkaar en de bestaande

leden op een leuke en gezellige manier kunnen

leren kennen. 

Op donderdag 21 september stond de nieuwe

ledendag op het programma. Er waren ongeveer 20

nieuwe leden aanwezig die kennelijk gepakt waren

door de slogan ‘thuisblijven is duurder’. 

Daarnaast waren zowel de bestuursleden als de leden

van de activiteitencommissie aanwezig, die muntjes

overhandigden voor het drinken. We begonnen de

dag om 17:00 bij jeu-de-boules bar Boel. 

Hier hebben we eerst gezellig met alle nieuwe leden

geborreld, waarna rond een uurtje of 6 een heerlijk

hamburgerbuffet op het menu stond. We mochten

zelf een heerlijk broodje hamburger ‘bouwen’. 

Na het hamburgerbuffet werden er nummers

uitgedeeld om vijf groepjes te vormen voor het jeu-

de-boulen. Om 7 uur gingen we van start. Er werd

door velen fanatiek gespeeld. Maar de meesten

hielden het na een paar potjes al snel voor gezien. 



Kickoff Days
Geschreven door: ACCIE

OVoor de Kick off Days reisde de GFE af naar
Ameland. Op de heenweg zagen we vooral
dreigende donderwolken, maar gelukkig hebben
we op Ameland veel van het lekkere zonnetje
mogen genieten :) 

De vrijdag stond in het teken van de Crazy-82
waarbij het uiteindelijk een nek-aan-nek race werd
om de titel. Je schaamte moest je voor de Crazy-82
wel in Groningen hebben achtergelaten… 
Verder hebben we die dag genoten van een heerlijk
avondmaal: Frituur! Een avondje uit kon natuurlijk
niet ontbreken, dus besloten we De Lichtboei op
stelten te zetten. 

Zaterdagochtend stond al snel voor de deur waarbij
we allemaal fris en fruitig hebben genoten van een
heerlijk ontbijtje en welverdiende, rustige ochtend.
Iedereen is veilig, maar met een slaaptekort, weer
afgezet in Groningen. We hebben genoten van een
hilarisch weekend en kijken nu al uit naar de
volgende activiteit die wij als ACCIE mogen
organiseren: de stedentrip!! Stay tuned!



Fiscale goede voornemens voor 2024
Geschreven door: R.O.F. Bakker

Het einde van het jaar 2023 nadert. Traditiegetrouw betekent dit genieten van het gezelschap van familie en

vrienden onder het genot van een rijk gevulde dis. Vervolgens gaat het vizier al snel weer op het nieuwe jaar.

Nadat we ons tijdens oud en nieuw tegoed hebben gedaan aan oliebollen en champagne, staat het nieuwe jaar,

voornamelijk tijdens de eerste weken, in het teken van goede voornemens. Ook binnen de fiscaliteit bestaan

dergelijke goede voornemens. Het demissionaire kabinet had bij de start van het Kabinet-Rutte IV het voornemen

om ons belastingstelsel eenvoudiger te maken en te hervormen.(1) Inmiddels is duidelijk geworden dat het kabinet

dit goede voornemen niet waar heeft kunnen maken. Toch is het belangrijk dat ook het komende kabinet, in welke

hoedanigheid dit kabinet dan ook wordt vormgegeven, doorgaat met het uitvoeren van dit goede voornemen van

het vorige kabinet. In dit artikel zal ik eerst kort toelichten waarom hervorming en vereenvoudiging van ons

belastingstelsel nodig is. Vervolgens zal ik bespreken aan welke vereisten deze hervorming en vereenvoudiging

moet voldoen. Als laatste zal ik stilstaan bij een aantal fiscale dossiers die bij de start van het nieuwe kabinet

meteen kunnen worden hervormd en mogelijk ook vereenvoudigd. 

Waarom is hervorming en vereenvoudiging noodzakelijk?

Op 7 juli 2023 heeft de Staatssecretaris van Financiën het ambtelijk rapport ‘Aanpak fiscale regelingen’

gepresenteerd aan de Tweede Kamer.(2) In dit rapport zijn de uitkomsten van een onderzoek naar de effectiviteit

van fiscale regelingen gepubliceerd. Uit dit onderzoek blijkt dat van de 73 onderzochte fiscale regelingen, 11

fiscale regelingen duidelijk effectief zijn. Dit betekent dat slechts 15% van de onderzochte fiscale regelingen

effectief is. Van de overige onderzochte fiscale regelingen blijken 21 fiscale regelingen overduidelijk niet effectief

en van de resterende 41 fiscale regelingen kan de effectiviteit niet worden vastgesteld. Dat niet altijd kan worden

vastgesteld of fiscale regelingen effectief zijn, vloeit voort uit het feit dat de doelstellingen van deze regelingen niet

helder en meetbaar zijn. Met de fiscale regelingen waarvan is vastgesteld dat ze niet effectief zijn is jaarlijks een

bedrag van € 30 miljard gemoeid en met de fiscale regelingen waarvan de effectiviteit niet kan worden vastgesteld

is jaarlijks een bedrag van € 17 miljard gemoeid.(3) Het kabinet geeft dus jaarlijks € 47 miljard uit aan zaken

zonder te weten wat ze ervoor terugkrijgt. Het kabinet geeft dus jaarlijks € 47 miljard uit aan zaken zonder te weten

wat ze ervoor terugkrijgt.

Fiscale goede voornemens voor
2024
Geschreven door: R.O.F. Bakker



De hiervoor besproken uitkomsten uit het ambtelijk rapport ‘Aanpak fiscale regelingen’ staan niet op zichzelf. Ook

andere organisaties hebben aan de bel getrokken. Zo heeft het Centraal Planbureau in 2022 al aangegeven dat niet

kan worden gemeten wat de doorschuifregelingen (hierna: DSR) in de inkomstenbelasting de Staat kosten en of een

belastingplichtige, zonder toepassing van de DSR, de eventueel verschuldigde belasting uit eigen zak zou kunnen

betalen.(4,5)  Ook hier lijkt het kabinet geld uit te geven zonder goed te weten of te kunnen beargumenteren of en

waarom deze uitgaven noodzakelijk zijn. Zelfs bij een relatief simpele fiscale regeling als het onbelast vergoeden

van reiskosten wordt duidelijk dat het kabinet niet goed weet waarom zij dit belastingvoordeel hanteert. Uit

onderzoek blijkt namelijk dat het doel van deze regeling niet goed is vastgelegd. Daarom hebben de onderzoekers

aan de hand van het bestuderen van de beleidsgeschiedenis de doelen van de regeling zelf moeten reconstrueren.(6)

Hoe dient de hervorming en vereenvoudiging nader vorm te worden gegeven?

Hoe ons belastingstelsel moet worden vormgegeven, hangt erg af van politieke voorkeuren. Sommige mensen

zullen van mening zijn dat fiscale faciliteiten voor ondernemers zoveel mogelijk uitgebreid moeten worden omdat

zij de motor van onze economie zijn. Anderen zullen beargumenteren dat de belastingheffing over vermogen moet

worden verhoogd zodat de belastingheffing over arbeid kan worden verlaagd en werken weer meer gaat lonen.

Maar ook zonder rekening te houden met politieke voorkeuren kan objectief worden bepaald wanneer fiscale

wetgeving van goede kwaliteit is. Al in 1991 werd de Nota ‘zicht op wetgeving’ aan de Tweede Kamer

gepresenteerd. Volgens deze nota is wetgeving van goede kwaliteit als deze wetgeving aan de volgende

kwaliteitseisen voldoet:

De wetgeving is rechtmatig en een verwerkelijking van rechtsbeginselen;1.

De wetgeving is doeltreffend (effectief) en doelmatig (efficiënt);2.

De wetgeving is subsidiair en evenredig;3.

De wetgeving is uitvoerbaar en handhaafbaar;4.

De wetgeving is afgestemd op andere wetten;5.

De wetgeving is eenvoudig, duidelijk en toegankelijk. (7)6.

 1. VVD, D66, CDA en ChristenUnie, Omzien naar elkaar, vooruitzien naar de toekomst, Coalitieakkoord 2021 – 2025, 2021, p. 23

 2. Kamerstukken I, 2023-2024, 36 202, AH

3. Kamerstukken I, 2023-2024, 36 202, AH, bijlage 1, p. 20-21

4. De DSR zorgen ervoor dat bij bijvoorbeeld het overlijden of scheiden van de ondernemer niet hoeft te worden afgerekend over de stille reserves binnen de

onderneming, ook al is er feitelijk wel sprake van een (gedeeltelijke) staking.

5. Centraal Planbureau, Evaluatie fiscale regelingen gericht op bedrijfsoverdracht, Den Haag, 2022, p. 3

6. CE Delft, Evaluatie onbelaste reiskostenvergoeding, 2023, p. 5



Allereerst dient er bij het opstellen van een wet dus rekening mee te worden gehouden dat deze wet aansluit bij de

algemene rechtsbeginselen. Deze rechtsbeginselen zijn samengevoegd in de algemene beginselen van behoorlijk

bestuur en kunnen worden omschreven als een verzameling van behoorlijkheidsnormen die bestuursorganen in acht

moeten nemen bij het nemen van besluiten ten aanzien van burgers.(8) Binnen de algemene beginselen van

behoorlijk bestuur kan onderscheid worden gemaakt tussen formele en materiële beginselen. Materiële beginselen

zijn van invloed op de inhoud van besluiten en formele beginselen zijn van invloed op de formulering van het

besluit en de besluitvormingsprocedure.(9) Voorbeelden van de materiële beginselen van behoorlijk bestuur zijn het

vertrouwensbeginsel, het gelijkheidsbeginsel en het verbod op willekeur.(10)

De tweede kwaliteitseis die wordt genoemd is het feit dat wetgeving doeltreffend en doelmatig dient te zijn.

Doeltreffende wetgeving wordt vaak omschreven als effectieve wetgeving en doelmatige wetgeving wordt vaak

omschreven als efficiënte wetgeving.(11) Het Centraal Planbureau heeft redelijk recent nog uitgebreid aandacht

besteed aan de vraag wanneer belastingwetgeving effectief en efficiënt is. Om deze vragen te kunnen beantwoorden

heeft het Centraal Planbureau een checklist met zes punten ontwikkeld die kan worden gebruikt om te toetsen of

belastingwetgeving effectief en efficiënt is.(12)

Als derde stelt de nota de eis dat wetgeving subsidiair en evenredig moet zijn. De nota definieert subsidiariteit als

het neerleggen van verantwoordelijkheden bij decentrale overheden en maatschappelijke organisaties waar dat

mogelijk is. Dit is noodzakelijk omdat de sturing door de overheid zowel principiële als praktische grenzen kent.

Deze grenzen van het overheidssturen zorgen ervoor dat de wetgever er goed aan doet om waar mogelijk steeds op

creatieve wijze ruimte te laten voor het zelfregulerend vermogen van burgers en maatschappelijke organisaties.(13)

Het evenredigheidsbeginsel is vastgelegd in artikel 3:4 lid 2 Algemene wet bestuursrecht. Dit artikel stelt dat

belastingplichtigen geen onevenredig nadeel mogen ondervinden in verhouding tot het doel dat een wetsartikel

dient.

7.  Kamerstukken II, 1990-1991, 22 008, nr. 2, p. 8 en 23 

8. E. Poelmann, Cursus Belastingrecht Formeel Belastingrecht, Deventer, Wolters Kluwer, 2022, par 4.1.0.C

9. R.J.N. Schlössels en S.E. Zijlstra, Materiële en formele beginselen van behoorlijk bestuur, Bestuursrecht in de sociale rechtsstaat (HSB) 2010/8.2.7,

2010, par. 8.2.7

10. P.G.M. Jansen, Beginselen van behoorlijk bestuur in het belastingrecht, Volume 22 van Fiscale Geschriften, Den Haag, SDU Uitgevers, 2013, p. 2

11. Kamerstukken II, 1990-1991, 22 008, nr. 2, p. 25

12.  Centraal Planbureau, Een economisch afwegingskader voor belastinginstrumenten, Den Haag, 2023, p. 3

13. Kamerstukken II, 1990-1991, 22 008, nr. 2, p. 26 



De vierde eis die wordt gesteld door de Nota ‘zicht op wetgeving’, is dat wetgeving zowel uitvoerbaar als

handhaafbaar zou moeten zijn. Of wetgeving uitvoerbaar en handhaafbaar is voor de Belastingdienst hangt

tegenwoordig veelal af van de mate waarin de Belastingdienst in staat is om haar automatiseringsprocessen te

moderniseren. Dit bleek de afgelopen jaren toen de datum voor het invoeren van nieuwe wetgeving in box 3 steeds

werd uitgesteld omdat de automatiseringsprocessen van de Belastingdienst eerdere invoering niet aan zouden

kunnen. (14)

De een na laatste eis die de nota stelt, is het feit dat een nieuwe wet goed moet aansluiten op de reeds bestaande

wetgeving. Er zijn twee gevallen waarin het extra belangrijk is dat wetgeving goed op elkaar aansluit. Dit is het

geval wanneer wetten weliswaar betrekking hebben op een ander onderwerp, maar de effecten van de wetten sterk

op elkaar inwerken. Daarnaast is het belangrijk dat er aansluiting wordt gezocht indien wetten weliswaar gericht

zijn op hetzelfde of een verwant onderwerp, maar zij het vraagstuk op een andere manier aanpakken.(15)

Wetgeving die niet goed op elkaar aansluit kan volgens Van der Burgt namelijk tot een beperking van de

rechtszekerheid leiden.(16)

De laatste eis die gesteld wordt, is de eis dat wetgeving eenvoudig, duidelijk en toegankelijk moet zijn. Deze eis is

noodzakelijk omdat belastingplichtigen duidelijk voor ogen moeten hebben wat de wetgever van hun wil en

bedoelt, alsmede wat belastingplichtigen mogen of moeten doen en nalaten.(17) Van den Heuvel beschrijft deze eis

als het begrijpelijkheidsbeginsel. Hoe dit begrijpelijkheidsbeginsel (18) moet worden toegepast op wetgeving is

uitgewerkt in de Aanwijzingen voor de regelgeving. Volgens dit document moet onder andere rekening worden

gehouden met het taalgebruik en de wijze waarop zinnen worden geformuleerd bij het opstellen van nieuwe

wetten.(19)

14.  Capgemini, Rapportage Technische Review Tijdpad Implementatie ‘Box 3 Werkelijk Rendement’, Utrecht, 2021, p. 12

15. Kamerstukken II, 1990-1991, 22 008, nr. 2, p. 29

16.  G.C. van der Brugt, Splitsing in de Wet op de vennootschapsbelasting 1969, FM nr. 171, 2021, par. 5.2.6

17. Kamerstukken II, 1990-1991, 22 008, nr. 2, p. 30

18. R.L.G. van den Heuvel, Kan Duitse jurisprudentie bijdragen aan de invulling van ons beginsel van eenvoud, duidelijkheid en toegankelijkheid?, WFR 2011/1667

19.   Ministerie van Justitie en Veiligheid, Aanwijzingen voor de regelgeving, Stcrt. 2022, 5649

20.  Adviescollege Toetsing Regeldruk, Wetsvoorstel verduidelijking beoordeling arbeidsrelaties en rechtsvermoeden, Den Haag, 2023, p. 4



Waar moet de wetgever beginnen?

Nu duidelijk is hoe de belastingwetgeving kan worden hervormd tot kwalitatief goede wetgeving, is het zaak om

kort vooruit te blikken op een aantal fiscale dossiers waar deze hervormingen tot hun recht zouden kunnen komen.

Een van de eerste dossiers waar de bovenstaande hervormingen kunnen worden toegepast, is de aanpak van

schijnzelfstandigheid. Om dit probleem aan te pakken heeft de Minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid het

wetsvoorstel ‘Wet verduidelijking beoordeling arbeidsrelaties en rechtsvermoeden’ ter consultatie voorgelegd. Het

wetsvoorstel moet door middel van een aanpassing van het begrip dienstbetrekking duidelijker maken wanneer

sprake is van een werknemer en wanneer sprake is van een zelfstandige. Volgens het Adviescollege Toetsing

Regeldruk (hierna: ATR) slaagt het wetsvoorstel hier niet. Het ATR stelt dat het wetsvoorstel lastig uitvoerbaar is

in de praktijk, omdat het meer open normen hanteert dan nu het geval is en deze open normen moeten door de

rechter nader worden ingevuld. Dit gaat uiteindelijk ten koste van de rechtszekerheid.(20) Het is aan de wetgever

om deze problemen voor invoering van de definitieve wet zoveel mogelijk te verhelpen.

Een ander fiscaal dossier dat aandacht verdient, is de wijziging van de bedrijfsopvolgingsregeling (hierna: BOR) en

de DSR. Naast het feit dat onder andere het Centraal Planbureau vraagtekens plaatst bij de doelmatigheid van beide

regelingen, kunnen er ook vraagtekens worden geplaatst bij de onderlinge afstemming van de verschillende DSR.

(21) Zo kan artikel 3.63 Wet inkomstenbelasting 2001 worden ingeroepen om het geruisloos doorschuiven van een

onderneming te faciliteren ongeacht of deze onderneming door middel van verkoop, schenking of erfenis wordt

overgedragen. Tegelijkertijd kan artikel 4.17c Wet inkomstenbelasting 2001 alleen worden ingeroepen indien de

onderneming door middel van een schenking of erfenis wordt overgedragen. Hoewel beide wetsartikelen tot doel

hebben om de overdracht van een onderneming mogelijk te maken zonder dat deze overdracht wordt belemmerd

door belastingheffing, kennen ze een ander toepassingsbereik.(22) Het is niet duidelijk waarom dit verschil is

opgenomen in de wet. Bovendien wordt de onderlinge afstemming nog verder verstoord door de invoering van de

Wet aanpassing fiscale bedrijfsopvolgingsfaciliteiten 2024. In deze wet staat namelijk beschreven dat de

dienstbetrekkingseis, welke voorschrijft dat voor toepassing van de DSR de overnemer voorafgaand aan de

bedrijfsoverdracht ten minste 36 maanden in dienst was van de onderneming, komt te vervallen voor artikel 4.17c

Wet inkomstenbelasting 2001 maar gehandhaafd blijft voor de toepassing van artikel 3.63 Wet inkomstenbelasting

2001.(23) Wellicht kan een nieuw kabinet deze verschillen in de toekomst weer verkleinen.



Het laatste fiscale dossier dat ik in dit kader onder de aandacht wil brengen is het wijzigen van de wetgeving in box

3 voor de inkomstenbelasting. In het Kerstarrest heeft de Hoge Raad namelijk onder andere bepaald dat de box 3

wetgeving zoals deze destijds was vormgegeven in strijd is met het verbod op discriminatie, welke is vastgelegd in

artikel 14 EVRM.(24) Deze uitspraak impliceert dat de wetgeving in strijd is met het gelijkheidsbeginsel. Ook na

invoering van de overbruggingswet is volgens A-G Wattel nog steeds sprake van een ongerechtvaardigd

onderscheid tussen fortuinlijke en onfortuinlijke beleggers.(25) Daarmee lijkt ook de overbruggingswet in strijd

met de kwaliteitseis dat wetgeving in overeenstemming met de rechtsbeginselen moet worden opgesteld. De

wetgever heeft dan ook de taak om ervoor te zorgen dat het nieuw in te voeren box 3 stelsel wel in

overeenstemming is met het gelijkheidsbeginsel. 

Conclusie

De wetgever heeft al meer dan 30 jaar geleden de beschikking gekregen over handvaten om ervoor te zorgen dat

kwalitatief goede belastingwetgeving wordt ingevoerd in Nederland. Toch blijkt dat de gemiddelde

belastingwetgeving lang niet altijd van goede kwaliteit is. Hopelijk neemt het in het jaar 2024 te vormen kabinet

zich onder het genot van de oliebollen en champagne voor om bij de invoering van nieuwe nationale

belastingwetgeving kritisch te kijken naar de toepassing van de genoemde kwaliteitseisen.

21. Centraal Planbureau, Evaluatie fiscale regelingen gericht op bedrijfsoverdracht, Den Haag, 2022

22. Kamerstukken II, 2022-2023, 32 637, nr. 570, voetnoot 12

23. Kamerstukken II, 2023-2024, 36 421, nr. 3, p. 13-14

24. HR 24 december 2021, nr. 21/01243, ECLI:NL:HR:2021:1963, BNB 2022/27

25. Concl. A-G P.J. Wattel, ECLI:NL:PHR:2023:655, bij HR 23/00653 en 23/00654



Kroegcollege Tax Technology en de
Oktoberborrel
Geschreven door: Niels Mulder

Op donderdag 16 November vond in de oude

vertrouwde Wolthoorn het kroegcollege plaats.

Onder genot van een biertje en de nodige porties

bittergarnituur vertelde Steef Huibregtse van TPA

Global ons over Tax Technology. TPA Global ook

wel ''Transfer Pricing Associates" helpt klanten met

implementeren van Tax Technology in hun bedrijf.

Tax Technology is een onderwerp waar je in de

toekomst als fiscalist haast niet omheen kunt, het

valt het 42e bestuur dan ook te prijzen dat zij dit

kroegcollege hebben georganiseerd! Tijdens dit

college was er zelfs nog plaats voor een special

guest, niemand minder dan Mevrouw Burgers die

de Master studenten uiteraard kennen van het vak

Internationaal en Europees Belastingrecht. In het

college werd er onder andere verteld over welke

vaardigheden een fiscalist anno 2023 moet

beschikken. Daarnaast werd er besproken over het

aanbod en de concurrentie op de arbeidsmarkt en

hoe een fiscalist zich op de arbeidsmarkt kan

onderscheiden van de rest. 

Het grootste onderwerp was uiteraard hoe AI

langzamerhand steeds meer kan in het opzicht van

belastingen. Zo zijn er al sites zoals Belasting.AI

waar je niet aan een belastingadviseur je vragen

stelt maar aan een AI chat bot a la Chat GPT.

Ondanks de toch wel geringe opkomst was het een

gezellig en open kroegcollege. Er was genoeg

ruimte voor vragen en discussie over hoe de

toekomst van ons als fiscalisten er uit zal zien. De

avond werd afgesloten met de maandelijkse

ledenborrel waarin het kroegcollege nog even werd

nabesproken. Al met al een hele geslaagde avond!



Tax Tour
Geschreven door: Caja Krol

Ook dit jaar zijn we weer afgereisd naar de

Randstad voor de jaarlijkse Tax Tour. Dit jaar

stonden er geen zes, maar vier kantoren op de

planning, waarvoor we met een groep van 12

gemotiveerde GFE’ers al op zondagavond afreisden

naar Amsterdam. Hierdoor waren we

maandagochtend fris en fruitig om met de

kantoorbezoeken te starten.  

Nadat de wekker op maandagochtend toch ietwat

vroeg ging, vertrokken we met veel zin richting

Amstelveen voor ons eerste kantoorbezoek. KPMG

Meijburg & Co stond op de planning. Na een korte

introductie over Meijburg, werden we in groepjes

opgedeeld om te werken aan de casus. Het was aan

ons om een nieuwe klant binnen te halen. Op deze

manier werden meerdere onderdelen belicht en

kregen wij een goed idee hoe gesprekken met

potentiële klanten eraan toegaan in de praktijk.

 Het kantoorbezoek bij Meijburg werd afgesloten

met een geheel vegetarische lunch, want het was

immers Meatless Monday. 

Hierna gingen we van Amstelveen weer terug naar

Amsterdam voor het volgende kantoor. In de

middag stond HVK Stevens op de planning. We

mochten met de groep plaatsnemen in de board

room, waar we tevens een introductie kregen over

het kantoor. Daarna kregen we wat nadere

toelichting over managementparticipatie, omdat we

deze kennis goed konden gebruiken voor de casus.

In de casus kwamen vertrekbonussen aan pas en de

eventuele gevolgen in de Loonbelasting dan wel de

Vennootschapsbelasting. In groepjes mochten we

stoeien met de vragen, waarna we plenair de juiste

uitwerkingen bij langs gingen. 



De middag bij HVK Stevens werd afgesloten met

een goed verzorgde borrel, want tot ons grote

genoegen stonden er meer dan genoeg IJwitjes voor

ons klaar. Tijdens de borrel konden we ook genoeg

te weten komen over HVK Stevens, omdat aardig

wat medewerkers lucht kregen van de goed gevulde

borreltafel en aanschoven bij de heuse ma-mi-bo. 

Na de borrel gingen we terug naar ons Hostel, om

vervolgens door te gaan naar Restaurant

Wissenkerke waar we met de groep hebben genoten

van een driegangenmenu. Hier hebben we kunnen

terugblikken op de geslaagde eerste dag.

Ook de volgende dag werden we weer vroeg aan

het ontbijt verwacht om op tijd aan te komen op de

zuid as bij Loyens & Loeff in het imposante

Hourglass gebouw. Nadat we onze koffie uit de –

jawel – koffiekraan hadden gehaald, konden we

kennis maken met Loyens & Loeff door middel van

een introductiepraatje van zowel de recruiter als

een van de partners.

Hierna kregen we nog een korte rondleiding door

het kantoor. 

Na de rondleiding was het tijd voor een fiscale quiz

waarbij we in groepjes mochten strijden voor een

leuke prijs. Op de quiz volgde nog een korte casus.

Dit kantoorbezoek werd afgesloten met een

uitgebreide lunch in de grote kantine van Loyens &

Loeff.

Toen was het alweer tijd voor het laatste

kantoorbezoek. Hiervoor mochten we naar het

centrum van Amsterdam. Tegenover het

Rijksmuseum werden wij verwacht op het kantoor

van Atlas. Natuurlijk stond ook hier weer een casus

op het programma. Dit keer was het een mix tussen

de btw en transfer pricing. Voordat we begonnen

met de casus hebben we van alles kunnen vragen

aan een van de partners en kregen we nog een korte

uitleg over het toch wel wat onbekende transfer

pricing. Hierna hebben we in groepjes de vragen

van de casus zo goed mogelijk proberen te

beantwoorden en hebben we vervolgens nog met de

hele groep gespard over mogelijke uitkomsten. Als

afsluiter van de Tax Tour gingen we daarna snel

door naar de kroeg onder in het kantoor om daar af

te sluiten met een gezellige borrel.

Vrijwel de gehele groep reisde hierna weer af naar

Groningen, waarbij we in de trein nog genoeg

gespreksvoer hadden over de twee intensieve, maar

zeer interessante en natuurlijk ook gezellige dagen!





Kantorendag 
Geschreven door: Ilse Nienhuis

Vrijdag 8 december was het weer tijd voor de
jaarlijkse kantorendag. Deze vond dit jaar plaats in
het Van der Valk Hotel in Assen, een erg mooie
locatie. Er waren 10 kantoren aanwezig en 2
sprekers.   Om 8.30 stond iedereen klaar op het
station in Groningen om in de bus naar Assen te
gaan. Eenmaal aangekomen werden we ontvangen
met een kopje koffie of thee. 
Om 10.00 was de plenaire opening van de dag,
gevolgd door spreker en beleggingsexpert Rowan
Nijboer. Hij kwam vertellen over verschillende
onderwerpen, onder andere over zijn
beleggingservaring, het gedrag wat men vaak ziet
bij beleggen en ook gaf hij vele tips voor de
beleggers onder ons. Rowan heeft een boek
geschreven, genaamd ‘Aandelen selecteren als een
pro’, deze hebben wij aan het eind van de dag
mogen ontvangen in de goodiebag. Het was een
zeer leerzame presentatie en er werden veel vragen
gesteld. 

Vanaf 10.15 begonnen de individuele gesprekken,
veel van onze studenten gingen in gesprek met de
verschillende aanwezige kantoren, de gesprekken
waren verdeelt over 6 gespreksrondes. Tijdens de
gesprekken werd kennis gemaakt met de kantoren
en konden vragen worden gesteld. De gesprekken
waren zeer succesvol en zowel de studenten als de
kantoren waren erg enthousiast. Om 11.30 was het
tijd voor koffie, dit was zeer goed verzorgd met
heerlijke tussendoortjes. 

Na de koffiepauze kwam onderzoeksjournalist
Hugo Rasch spreken van Follow the Money. Hij
vertelde over zijn proces van rechtenstudent naar
onderzoeksjournalist. Hugo Rasch heeft eerst
Rechtsgeleerdheid gestudeerd, gevolgd door een
master Criminologie, hierna kwam hij als
onderzoeksjournalist bij Follow the Money terecht.
Zijn interessegebied is vooral
witteboordencriminelen en hij staat vooral bekend
voor zijn stukken over de samenwerking tussen
grote Zuidas kantoren en Russische handlangers.
Het was een zeer interactieve presentatie, er werd
gediscussieerd en er werden veel vragen gesteld,
waarvan op sommige helaas geen antwoord mocht
worden gegeven. 
Rond half 2 was het tijd voor de goed verzorgde
drie-gangen lunch, bij elke gang zat de student bij
een ander kantoor aangeschoven. Op deze manier
kwamen de studenten in contact met de
verschillende kantoren, er werd veel gepraat en het
eten was overheerlijk. De kantoren hebben het ook
erg naar hun zin gehad en met veel verschillende
studenten kunnen spreken. 



Na de lunch was het tijd voor de
kantorencarrousel, negen kantoren gaven
workshops. Er waren drie rondes en bij elke ronde
kwam de student bij een nieuw kantoor. De
kantoren hadden allemaal hun eigen draai gegeven
aan de workshops, er werd informatie gegeven
over de kantoren, veelal gevolgd door bijvoorbeeld
een rondje Thirty seconds, een pubquiz, de Slimste
mens of werden wat casussen uitgelegd. De
workshops waren zeer interactief en informatief.
 
Na de drie rondes workshops was het hoog tijd
voor de welverdiende afsluitende borrel, de
kantoren en studenten kregen hier de mogelijkheid
om na te praten over de dag en er werden veel
netwerken uitgebreid. De drankjes en snacks
waren weer overheerlijk. Ook kreeg iedereen nog
een goodiebag en de kantoren werden bedankt met
een presentje. 

Complimenten aan de Kantorendagcommissie

voor het organiseren van deze geslaagde

kantorendag die erg goed is verlopen. En dank aan

de aanwezige kantoren. Bedankt!



Over een ongebonden Hoge Raad en een
onbegrijpelijke wettekst; overdrachtsbelasting
bij vastgoedaandelentransacties 
Geschreven door: R. Wolf [1]

Op het moment van schrijven van dit artikel is het Belastingplan 2024 net (op 19 december 2023) aangenomen door

de Eerste Kamer. Dit betekent onder meer dat we per 2025 een derde tarief krijgen in de overdrachtsbelasting. Een

tarief van 4% dat wordt toegepast bij vastgoedaandelentransacties waarbij de verkrijger de ovb-

samenloopvrijstelling heeft toegepast en tevens het achterliggende vastgoed gebruikt voor btw-vrijgestelde

activiteiten. Een situatie die de wetgever aanmerkt als ‘misbruik’ en thans met een op maat gemaakte heffing van

overdrachtsbelasting bestreden gaat worden. De voorgeschiedenis van deze nieuwe heffing is beslist opmerkelijk te

noemen. De uiteindelijk opgeleverde wettekst is bovendien beslist onbegrijpelijk te noemen. Redenen genoeg voor

een nadere beschouwing.

Wat zijn vastgoedaandelentransacties?

Met de term “vastgoedaandelentransacties” wordt gedoeld op aandelentransacties waarbij overdrachtsbelasting is

verschuldigd. Het gaat dan om transacties met aandelen in een onroerende zaakrechtspersoon (OZR) zoals bedoeld

in art. 4 Wet belastingen op belastingen van rechtsverkeer (‘WBR’). Dergelijke aandelen worden voor de

overdrachtsbelasting als onroerende zaak aangemerkt. Wanneer een zeker belang wordt verkregen (of uitgebreid) is

overdrachtsbelasting verschuldigd over de waarde van het door de aandelen vertegenwoordigde vastgoed (over het

vastgoedbezit van de OZR, derhalve). 

Het doorkijken van de Hoge Raad

De WBR voorziet in een aantal vrijstellingen van overdrachtsbelasting. De bekendste is wellicht de

samenloopvrijstelling  van art. 15 lid 1 letter a WBR. Deze vrijstelling geldt onder voorwaarden bij een met

omzetbelasting belaste levering van een bouwterrein of van nieuwbouw. De samenloopvrijstelling voorkomt in

dergelijke situaties, de naam zegt het al, een samenloop van én omzetbelasting én overdrachtsbelasting. 

Op grond van de wettekst geldt de samenloopvrijstelling niet bij de verkrijging van aandelen in een OZR, ook al

bestaat het bezit van deze OZR uit vastgoed dat bij een rechtstreekse verkrijging wel onder de samenloopvrijstelling

zou vallen. Bij een aandelentransactie is immers geen btw verschuldigd zodat een vrijstelling vanwege samenloop

niet aan de orde is.



De Hoge Raad heeft evenwel eigenhandig de reikwijdte van diverse vrijstellingen van overdrachtsbelasting

opgerekt. In zijn doorkijk-arresten[2] heeft de raad namelijk bepaald dat voor toepassing van vrijstellingen in de

overdrachtsbelasting, een verkrijging van vastgoedaandelen gelijkgesteld moet worden aan een rechtstreekse

verkrijging van het achterliggende vastgoed. Bij toetsing van een vrijstelling wordt dan als het ware door de OZR

heen gekeken. Volgens de Hoge Raad is het regime van art. 4 WBR namelijk nooit bedoeld om

overdrachtsbelasting te heffen over een indirecte verkrijging van een onroerende zaak (via aandelen in een OZR),

wanneer de rechtstreekse verkrijging van dezelfde onroerende zaak vrijgesteld zou zijn. 

In 2011 paste de Hoge Raad de doorkijk-benadering ook toe bij de samenloopvrijstelling. In de aan de Hoge Raad

voorgelegde casus ging het om aandelen in een OZL[3] (thans: OZR) met twee percelen grond die kwalificeerden

als een (btw) bouwterrein.[4] De levering van een dergelijk bouwterrein was (en is) belast met omzetbelasting, voor

de corresponderende verkrijging geldt dan de samenloopvrijstelling. De levering van aandelen is evenwel niet

belast met omzetbelasting.[5] De wettekst biedt dan geen ruimte om de samenloopvrijstelling toe te passen. 

In een arrest uit 1982[6] had de Hoge Raad nog bevestigd dat het enkele feit dat bij levering van aandelen geen

omzetbelasting verschuldigd was, zodat er van cumulatie (=samenloop) geen sprake was, in de weg stond aan

toepassing van de samenloopvrijstelling. In 2011 ging de Hoge Raad echter ‘om’ en oordeelde dat de

samenloopvrijstelling juist wél van toepassing was bij een indirecte (via aandelen) verkrijging van ‘nieuwe nog

ongebruikte onroerende zaken die zich bevinden in de bouw- en handelsfase, bouwterreinen daaronder begrepen.’ 

De buitenwettelijke doorkijk-samenloopvrijstelling van de Hoge Raad werd door de praktijk omarmd. Ook de

staatssecretaris van financiën berustte in de toepassing. 

*Prof. mr.dr. R.A. Wolf is hoogleraar algemeen belastingrecht, partner indirect tax bij Mazars, en raadsheer-plaatsvervanger bij het Gerechtshof

Arnhem-Leeuwarden. 

1.

Te weten: HR 23 februari 2007, ECLI:NL:HR:2007:AU8559, NTFR 2005/350 (waarbij de doorkijk-benadering werd toegepast op de toenmalige

monumentenvrijstelling), HR 10 juni 2011, ECLI:NL:HR:2011:BQ7580, NTFR 2011/1435 (doorkijk-benadering toegepast op de samenloopvrijstelling)

en HR 30 november 2018, ECLI:NL:HR:2018:2110, NTFR 2018/2774 (doorkijkbenadering toegepast op de bedrijfsopvolgingsvrijstelling).

2.

Tot ingang van 1 januari 2014 bepaalde art. 4, lid 1 WBRV dat lichamen met een in aandelen verdeeld kapitaal als fictieve onroerende zaken konden

kwalificeren. Vanaf deze datum is in de wettekst ‘lichamen’vervangen door ‘rechtspersonen’. Aldus is sprake van een onroerendezaakrechtspersoon

(OZR) in plaats van een onroerendezaaklichaam (OZL). 

3.

Zoals gedefinieerd in art. 11, lid 6 Wet OB 1968. 4.

Voor de omzetbelasting is veelal sprake van een niet-economische activiteit, dan wel een vrijgestelde levering. 5.

HR 13 januari 1982, nr. 20 875, BNB 1982/74. 6.



In het Samenloopbesluit[7] ging hij zelfs akkoord met een ruimere toepassing van de doorkijk-

samenloopvrijstelling dan door de Hoge Raad vastgesteld: ‘Daarom kan de samenloopvrijstelling ook bij de

verkrijging van aandelen in een onroerendezaakrechtspersoon worden toegepast, voor zover de bezittingen bestaan

uit gebruikte onroerende zaken waarop bij een rechtstreekse verkrijging artikel 15, zesde (en zevende) lid, van de

WBR toepasbaar zou zijn.’

Geen overdrachtsbelasting en geen omzetbelasting

Inmiddels opent de doorkijk-samenloopvrijstelling ook besparingsmogelijkheden voor partijen met een beperkt

recht op aftrek van omzetbelasting. Door in voorkomend geval niet de stenen, maar juist aandelen over te dragen,

kan bij aankoop enerzijds omzetbelasting worden voorkomen (een aandelentransactie is immers niet belast met

omzetbelasting) terwijl ook nog een vrijstelling van overdrachtsbelasting geldt. In de Voorjaarsnota 2023[8]

kondigde de Minister van Financiën een wetsvoorstel aan waarmee dit vermeende misbruik bestreden zou worden.

Kort daarop volgde inderdaad een conceptwetsvoorstel vastgoedaandelentransacties[9]  waarop ‘de praktijk’ via

een internetconsultatie commentaar kon leveren. In het oorspronkelijke voorstel zou de

doorkijksamenloopvrijstelling per 2024 geheel verdwijnen. Het wetsvoorstel beoogde de doorkijkbenadering van

de Hoge Raad, die al geen wettelijke basis had, iedere wettelijke basis te onthouden door de wettekst aan te passen.

Wetgeving-technisch beschouwd een vreemde situatie.[10] 

De kritiek vanuit de bouwsector op dit voorstel was niet mals. Gesteld werd dat de keuze voor een

aandelentransactie in veel gevallen een andere achtergrond had dan een mogelijk voordeel voor de omzetbelasting.

Al deze situaties dreigden nu getroffen te worden met een additionele heffing van overdrachtsbelasting.[11] 

De staatssecretaris toonde zich gevoelig voor deze stormvloed van kritiek. Het oorspronkelijke wetsvoorstel werd

ingrijpend aangepast. In het aangepaste voorstel zoals opgenomen in het Belastingplan 2024, blijft de

doorkijksamenloopvrijstelling grotendeels in stand en wordt de reikwijdte ervan op onderdelen zelfs uitgebreid. Het

nieuwe regime treedt bovendien pas per 2025 in werking waarbij ook nog eens is voorzien in een ruimhartige

overgangsregeling voor bestaande verplichtingen die vóór 2030 worden afgewikkeld.[12] 

 

7.  Besluit van 16 maart 2017 over Overdrachtsbelasting en omzetbelasting. Samenloop. (Stcrt. 2022, 32371), par. 2.2.7.

8. Kamerstukken II 2022-2023, 35 360, nr. 1.

9. Het oorspronkelijke voorstel voor een wettekst, voorstel voor een (memorie van) toelichting en het integraal afwegingskader (IAK) zijn te vinden op de

overheidssite voor internetconsultaties (https://www.internetconsultatie.nl/vastgoedaandelentransacties/b1). 

10. Zie hierover: R.A. Wolf, ‘Het wetsvoorstel aandelenvastgoedtransacties en de rol van de Hoge Raad’, opinie in NTFR 2023/550. 

11.  Zie hierover: E.W.E.M. Cox, Doorkijkers zijn doorkijkers, VFC 2023, nr. 32. 

https://www.internetconsultatie.nl/vastgoedaandelentransacties/b1


De nieuwe samenloopvrijstelling (per 2025)

Het uitgangspunt van de nieuwe regeling is dat bij vastgoedaandelentransacties in alle gevallen een

doorkijkbenadering geldt. De verkrijging van de aandelen wordt dan gelijk gesteld met een rechtstreekse

verkrijging van de achterliggende onroerende zaken of rechten waaraan deze zijn onderworpen. Geldt bij

verkrijging van deze ‘stenen’ de samenloopvrijstelling, dan is deze samenloopvrijstelling in beginsel ook van

toepassing op de verkrijging van de aandelen. Hierbij geldt wel steeds de aanvullende voorwaarde dat de

betreffende onroerende zaken ten minste twee jaren na de aandelentransactie ten minste voor 90% voor btw-belaste

prestaties worden gebruikt. Worden de (nieuwe) onroerende zaken in de betreffende periode voor minder dan 90%

gebruikt voor btw-belaste prestaties, dan vervalt de toegepaste samenloopvrijstelling en is alsnog

overdrachtsbelasting verschuldigd naar een – nieuw – tarief van 4 percent.[13] 

Een en ander is geregeld in een artikel 15 WBRV nieuw toe te voegen lid 11: 

‘De vrijstelling, bedoeld in het eerste lid, onderdeel a, en zesde lid, blijft buiten toepassing op de verkrijging van

aandelen in een rechtspersoon als bedoeld in artikel 4, eerste lid, onderdeel a: 

a. indien als gevolg van het niet toepassen van die vrijstelling indirect wordt geheven over de waarde van een of

meer onroerende zaken in de zin van de omzetbelasting of rechten waaraan deze zijn onderworpen; en

b. voor zover die onroerende zaken of rechten waaraan deze zijn onderworpen gedurende ten minste twee jaren na

verkrijging daarvan worden gebruikt voor activiteiten waarvoor minder dan nagenoeg volledig recht op aftrek van

belasting op de voet van artikel 15 van de Wet op de omzetbelasting 1968 bestaat.’

Een bepaling die wel met een zekere welwillendheid gelezen moet worden om te leiden tot het door de wetgever

beoogde resultaat. Opvallend bij dit alles is wel dat de doorkijk-benadering bij toepassing van de

samenloopvrijstelling nog steeds niet expliciet in de wet is geregeld. Wel wordt telkens verwezen naar de doorkijk-

gedachte zoals ontwikkeld door de Hoge Raad. Maar de Hoge Raad is toch geen wetgever? 

12.  Zie hierover bijvoorbeeld ook: M.D.J. van der Wulp, ‘Vastgoedaandelentransacties: doorbreken van doorkijken’ , WFR 2023/269. 

13. Dit nieuwe tarief is geregeld in een aan art. 14 WBRV nieuw toe te voegen lid 7: ‘In afwijking van het eerste lid bedraagt de belasting 4 percent indien de

vrijstelling, bedoeld in artikel 15, eerste lid, onderdeel a, en zesde lid, buiten toepassing blijft op grond van artikel 15, elfde lid.’



De ratio van een nieuw tarief

Met een nieuw tarief van 4% tracht de wetgever te bewerkstelligen dat in situaties waarin de doorkijk-

samenloopvrijstelling komt te vervallen vanwege het niet voldoen aan het 90%-criterium de uiteindelijke

belastingdruk (overdrachtsbelasting plus niet aftrekbare btw) gelijk is aan de belastingdruk bij rechtstreekse

verkrijging van het vastgoed. Het tarief zou aldus een ‘level playing field’ garanderen. Inmiddels is ook duidelijk

dat het invoeren van een extra tarief het nodige vraagt van de computersystemen en de personele organisatie van de

belastingdienst. Klaarblijkelijk heiligt het doel deze - extra benodigde - middelen. 

Een laatste oordeel

Op de komende wetgeving ten aanzien van vastgoedaandelentransacties is wel het nodige aan te merken. Vooral de

– thans nogmaals bevestigde – rol van de Hoge Raad in het geheel is opmerkelijk. De wettekst zelf blinkt inmiddels

niet uit door duidelijkheid.

Maar toch, duidelijk is wel wat de bedoeling is; bij toepassing van de doorkijk-samenloopvrijstelling bij

vastgoedaandelentransacties gaat voortaan een referentieperiode van twee jaar gelden. In die twee jaar moeten de

achterliggende onroerende zaken btw-belast worden gebruikt (ten minste 90%). Wordt aan deze voorwaarde niet

voldaan, dan is klaarblijkelijk sprake van een te groot btw-voordeel (vergeleken met een rechtstreekse verkrijging

van de stenen) dat gecorrigeerd moet worden met een additionele heffing van overdrachtsbelasting tegen een

speciaal tarief. Alles om een gelijk speelveld tussen de verkrijging van aandelen en stenen te bewerkstelligen. 

Volgens mij zit de praktijk helemaal niet op een dergelijke gelijkschakeling te wachten en komt de nieuwe

wetgeving vooral voort uit een zucht naar additionele belastingopbrengsten. Mag ik nu al voorspellen dat de nieuwe

wetgeving meer (uitvoerings)ellende zal opleveren dan belastingopbrengsten? We zullen zien. 



www.kromhout.com

Afwisseling en groei Van der Veen en Kromhout belastingadviseurs

Benut jij de kansen die Van der Veen en Kromhout
jou biedt?

Bij Van der Veen & Kromhout is geen dag hetzelfde. Samen met ruim
125 collega’s in Gorredijk en Joure werk je voor een breed scala aan
klanten. Zij waarderen onze noordelijke nuchterheid, vakkundigheid
en betrokkenheid. Elke klant heeft zijn eigen verhaal, ook financieel.
Dat maakt jouw werk lekker afwisselend en zorgt ervoor dat je elke
dag weer iets bijleert. En natuurlijk zorgen we voor een goede balans
tussen werk, studie en privé. 

We gaan voor langdurige relaties, zowel met onze klanten als onze
medewerkers. Als collega’s lopen we makkelijk bij elkaar binnen,
helpen we elkaar graag en geven we iedereen de vrijheid om zichzelf
te zijn. Ben je ambitieus en wil je doorgroeien? Bij ons krijg je alle
ruimte om je fiscale ambities waar te maken! Genoeg redenen dus
waarom niet alleen klanten, maar ook medewerkers graag bij 
Van der Veen & Kromhout blijven. 

Het fiscale team bij Van der Veen en Kromhout bestaat uit 
9 gedreven medewerkers. Dagelijks helpen wij de klanten verder
met een goed en gedegen belastingadvies. Wij houden uw fiscale
positie goed in te gaten, om kansen op het gebied van belastingen
te zien én te benutten voor uw bedrijf. 

We maken graag kennis met jou! Ook als je eerst alleen vrijblijvend
een kennismakingsgesprek wilt inplannen om iets meer te weten 
te komen over onze organisatie, ben je van harte welkom. Neem ook
gerust een kijkje op onze website: www.kromhout.com/werken-bij 

OP EEN GEWELDIGE
START VAN JE CARRIÈRE

100% KANS

GROEI JIJ MEE MET VAN DER VEEN & KROMHOUT?
Van der Veen en Kromhout groeit. Logisch, want klanten komen én blijven graag bij Van der Veen & Kromhout. En ook steeds
meer níeuwe klanten weten ons te vinden. Om al die klanten ook in de toekomst goed te kunnen helpen, staat onze deur 
wijd open voor jong Fiscaal talent! Graag laten we studenten van GFE op een laagdrempelige manier kennismaken met onze
organisatie en het team.



HALV
Geschreven door: Martijn van Roeden

Op dinsdag 12 december verzamelden de leden van

de GFE zich voor hun halfjaarlijkse

ledenvergadering. De vergadering vond plaats in de

vertrouwde Wolthoorn, de stamkroeg van de GFE.

Het 42e bestuur heeft een goed gevoel

overgehouden aan de HALV en kijkt terug op een

succesvolle ledenvergadering. Het was een goede

sfeer, professioneel en vriendelijk. Tussen de

serieuze besprekingen door werd er ook veel

gelachen. Er werden belangrijke zaken besproken

en beslissingen genomen tijdens de

ledenvergadering. Zo is is Niels Kelder

uitgehamerd als Commissaris Intern om

gezondheidsredenen. Wij willen Niels ontzettend

bedanken voor zijn inzet en vinden het erg jammer

dat we het bestuursjaar niet met zijn vijven zullen

afmaken. Verder hebben alle bestuurders een rondje

bestuur gedaan waarbij zij ieder hebben

teruggeblikt op het afgelopen halfjaar, is de

vernieuwde begroting goedgekeurd en zijn er vele

moties voorbij gekomen.

Wij willen iedereen bedanken voor zijn of haar

bijdrage en hopen iedereen in mei weer te zien bij

de ledenvergadering.



De TYC en MSF commissie
Om kennis te maken met de nieuwe actieve leden hebben wij elk commissielid gevraagd om een stukje over

zichzelf te schrijven. Het gaat om de Taxeer Your Career en de Media- en Studiefaciliteiten commissie. 

Chantal van Spijker

Ik ben Chantal en dit jaar ben ik begonnen met de

afstudeerrichting fiscaal recht. Daarnaast doe ik

ook notarieel recht en civiel effect. In mijn vrije

tijd, waarvan weinig over is, zou je denken, tennis

ik bij Veracket, rijd ik paard, houd ik van lekker

uiteten gaan met mijn vrienden en ga ik graag op

vakantie. 

Ook bij de GFE ben ik vaak aanwezig. Voor dit

collegejaar ben ik de voorzitter van de Taxeer Your

Career commissie. Deze commissie doe ik samen

met Melanie, Amber en Bensu. De Taxeer Your

Career zal volgend jaar in maart plaatsvinden. Dit

is een dag waarbij er verschillende sprekers

aanwezig zullen zijn, die een actueel fiscaal

onderwerp zullen bespreken.

 

Daarnaast zullen er ook kantoren aanwezig

zijn met wie we heerlijk zullen lunchen en ook

zullen zij die dag verschillende workshops

geven. 

Kortom het belooft een leuke dag te worden!

We hopen daar natuurlijk veel mede-studenten

te zien, maar ook op de borrels en andere

evenementen ben ik wel te vinden, dus wie

weet tot daar ;)

Amber Lippold

 

Ik ben Amber. Ik ben 22 jaar en ben dit jaar

begonnen met mijn master Fiscaal Recht aan de

Rijksuniversiteit Groningen. Ik heb de bachelor

rechtsgeleerdheid met de afstudeerrichting fiscaal

recht met civiel effect afgelopen jaar afgerond.

Naast mijn studie werk ik op de fiscale afdeling

van KroeseWevers. 

Ik vind het erg leuk om de kennis die je leert in de

studie ook in de praktijk te mogen toepassen.

In mijn vrije tijd vind ik het leuk om te wandelen

en soms ben ik te vinden op de padelbaan. Ook kijk

ik graag naar voetbal en Formule 1. Afgelopen jaar

ben ik naar Oostenrijk geweest om een Formule 1

race bij te wonen. Dit was erg leuk! 



Vorig jaar heb ik de activiteitencommissie gedaan.

Hier hebben we de nieuwe ledendag, de kickoff-

days en de training voor de toekomst

georganiseerd 

Dit collegejaar mag ik samen met mijn

commissieleden het Taxeer Your Career

evenement organiseren. Ik heb binnen de

commissie de rol van fiscus en commissaris

locatie. Dit betekent dat ik contact 

onderhoud met de locatie waar het evenement

plaatsvindt en ik maak de begroting en zorg dat de

uitgaven binnen het budget blijven.

Ik ben Bensu, een enthousiaste tweedejaars

rechtenstudent aan de Rijksuniversiteit Groningen.

Ik heb gekozen voor de afstudeerrichting fiscaal

recht met civiel effect en ik vind het geweldig om

alles te leren over belastingen en wetgeving. Naast

mijn studie ben ik een enorme tennisfan. Ik ben

daarom vaak op de tennisbaan te vinden (zowel

met vrienden als met familie). 

In mijn vrije tijd ben ik ook een echte avonturier.

Ik hou ervan om nieuwe plekken te ontdekken en

nieuwe ervaringen op te doen. Of het nu gaat om

wandelen in de prachtige natuur van Groningen of

het verkennen van andere steden en landen, ik ben

altijd op zoek naar avontuur en nieuwe

ontdekkingen. 

Bensu Aslan

Dit jaar heb ik me aangesloten bij de Taxeer Your

Career commissie, waar we een geweldig

evenement organiseren met inspirerende sprekers

en kantoren uit de fiscale wereld. Ik heb een leuke

rol binnen de commissie! Ik ben commissaris

extern, wat betekent dat ik verantwoordelijk ben

voor het contact met de kantoren/sprekers.

Daarnaast zorg ik ervoor dat ze op de hoogte zijn

van alle belangrijke informatie en updates. 



Hallo, mijn naam is Niels Mulder en ik ben de

nieuwe voorzitter van de MSF-commissie.

Doordeweeks zie je mij voornamelijk in

Groningen rondzwerven, in het weekend vind je

mij vaak in mijn thuisthuis, een gehucht genaamd

Geeuwenbrug. Mijn hobby’s zijn voornamelijk

sport kijken zoals voetbal en formule 1. Bovendien

houd ik, zoals iedere student, uiteraard van een

biertje doen met vrienden.

Naast mijn studie werk ik voornamelijk in de

horeca. In Groningen kun je mij rond zien rennen

op het terras van de Brouwerij, maar in het

weekend bevind ik mij achter de coulissen in de

keuken van een restaurant in Dwingeloo een ander

dorpje vlakbij Geeuwenbrug. 

Niels Mulder

Ik ben op zijn zachts gezegd een voetbal fanaat. Ik

kijk dan ook graag met vrienden naar voetbal. Mijn

favoriete voetbalclub is Ajax daarnaast heb ik een

seizoenkaart bij FC Groningen. Zie je mij dus even

chagrijnig of iets dergelijks dan voer ik graag de

huidige ranglijsten van de Eredivisie en de KKD

als reden. 

Ik ben Mandy Beuving, afkomstig uit Albergen,

een dorp in Twente dat bekend staat om de

carnaval. Dit jaar ben ik de fiscus van de MSF-

commissie en als commissaris studiefaciliteiten

verantwoordelijk voor de collegeaantekeningen.

Aankomend jaar is mijn vierde jaar aan de

Rijksuniversiteit Groningen waar ik naast fiscaal

recht ook geschiedenis en archeologie heb

gestudeerd. 

Mijn grootste hobby's zijn reizen en motorrijden,

het liefst tegelijkertijd. 

Ook hou ik enorm van films en muziek, veel

concerten, festivals en is de week van de top 2000

elk jaar weer mijn favoriete tijd van het jaar. Dit

jaar staat Telegraph Road van de Dire Straits

bovenaan mijn stem lijstje.

Mandy Beuving



Ik ben Sven van Nijkerk, geboren in Leeuwarden

en getogen in het prachtige Apeldoorn. Mijn dagen

vul ik met een mix van passie voor fysieke

activiteiten en academische uitdagingen. Als kind

was ik al bezig met verschillende sporten, waar

voetbal en tennis mijn absolute favorieten waren.

Thuis in Apeldoorn heb ik twee katten. Schattie, de

oudste van het stel, gaat al 15 jaren mee. De

nieuwste aanwinst, Luna, een speelse Britse

korthaar van slechts 1 jaar oud. 

Momenteel zit ik in mijn tweede jaar van mijn

studie. Als secretaris van de MSF-commissie ben

ik vooral bezig met notuleren. De MSF is ook

verantwoordelijk voor het tijdschrift Out Of The

Box waar ik ook wat dingen voor schrijf. 

Sven van Nijkerk

Naast mijn studie en betrokkenheid bij de MSF-

commissie, ben ik ook lid van de Gyas. Hoewel ik

mezelf graag beschouw als lid van de vereniging,

ben ik eerlijk gezegd vaker te vinden op de borrels

dan in de roeiboot. Op de donderdagavond ben ik

vooral met mijn roeiploeg te vinden. 

Ilse Nienhuis

Hoi, ik ben Ilse, dit jaar commissaris Out of the

Box. Dit is mijn eerste jaar bij de GFE, ik zit nu in

mijn tweede jaar en doe de bachelor Fiscaal Recht

met civiel effect. Ik kom uit Leek, hier woon ik ook

nog steeds met mijn ouders, zusje en hond (Loki).

In mijn vrije tijd mag ik graag lezen en leuke

dingen doen met vriendinnen. Ook hou ik erg van

muziek en mag ik graag wandelen met mijn hond. 

Naast mij studie en de activiteiten bij de GFE ben

ik ook lid van Donitas, ik volleybal al sinds mijn

zesde, eerst in Leek en sinds vorig jaar dus bij

Donitas.  

Als commissaris Out of the box ben ik

verantwoordelijk voor het maken en opvullen van

de Out of the box. Dit jaar komen er wel drie edities

van de Out of the box. Ik vind het een erg leuke

functie en ben erg blij met de uitkomst van deze

editie. Ik wens jullie nog veel leesplezier.   



Kerstfeest
Geschreven door: Ilse Nienhuis

Woensdag 13 december was het tijd voor het

kerstfeest, georganiseerd door Lisa. Leden van

Diephuis, S.G.O.R., Simon van der AA, Vevonos

en natuurlijk onze eigen GFE waren aanwezig op

deze feestelijke avond. Het feest vond plaats in het

News café. Het thema was Black Tie dus iedereen

had zijn of haar beste pak of jurk uit de kast

getrokken. De inloop was van 22.00 tot 22.30 dus

we waren allemaal lekker vroeg van de partij. 

Eenmaal binnen hadden de GFE’ers elkaar alweer

gevonden en werd er goed gebruik gemaakt van de

gratis onbeperkt wijn, bier, fris en binnenlands

gedistilleerd. De straaljagers en PK’s vlogen er

doorheen en we werden er allemaal nog gezelliger

van, als dat nog mogelijk was, want wij GFE’ers

zijn natuurlijk altijd mega gezellig. 

Het was een zeer geslaagde avond, we hebben met

z’n allen gedanst en een beetje bij gekletst. Het

feest duurde tot 2.00 uur. Al met al was het een

zeer geslaagde avond en de aanwezige GFE’ers

hebben zich zeker vermaakt. 



Woordzoeker



Sudoku



Antwoord Sudoku



Welk land won het songfestival in 2023

A)Nederland

B)Oekraïne

C)Italië

D)Zweden

Welke partij won de Provinciale Statenverkiezingen

A)VVD

B)BBB

C)PVV

D)CDA

Waar was dit jaar een ernstige aardbeving

A)Israël en Palestina

B)Colombia en Peru

C)Turkije en Syrië 

D)Iran en Iraq

In welke maand werd prins Charles lll gekroond

A)Maart

B)Mei

C)April

D)Februari

Naar welk land kunnen we sinds Januari 2023 zonder paspoort op vakantie

A)Kroatië

B)Bosnië Herzegovina

C)Servië

D)Turkije

2023 Eindejaarsquiz



Welk land heeft in 2023 de grootste bevolking

A)China

B)Bangladesh

C)VS

D)India

Welke partij won de Tweede Kamerverkiezingen

A)PVV

B)NSC

C)VVD

D)GL/PVDA

Welk Land organiseert het EK in 2024

A)Portugal

B)Argentinië

C)Italië

D)Duitsland

Wie gaat naar het Songfestival voor Nederland in 2024

A)De Bankzitters

B)Joost klein

C)Eenhoornjoost

D)Roel van Velzen

Wat was de naam van de baas van het huurlingenleger die in Juni 2023 is vermoord

A)Prigozhin

B)Nurmagomedov

C)Putin

D)Gorbatsjov



Wie is de voorzitter van de GFE in het collegejaar 2023/2024

A)Martijn van Roeden

B)Mart Stroosma

C)Fabien Bork

D)Veerle Westra

Met welke bekende influencer heeft Jutta Leerdam een relatie

A)Enzo Knol

B)Gio Latooy

C)Jake Paul

D)Logan Paul

Welke vrouwelijke atleet behaalde het wereldrecord 400 meter hordelopen

A)Sifan Hassan

B)Femke Bol

C)Mia Gommers

D)Lien Gisolf

Welke voetbalclub heeft in het Seizoen van 23/24 onderaan in de Eredivisie gestaan

A)PSV

B)Ajax

C)FC Groningen

D)Feyenoord

Welke stad is verkozen tot beste stad van Europa

A)Groningen

B)Apeldoorn

C)Amersfoort

D)Amsterdam



Antwoorden: 

-Vraag 1                                                                      D

-Vraag 2                                                                      B

-Vraag 3                                                                      C

-Vraag 4                                                                      B

-Vraag 5                                                                      A

-Vraag 6                                                                      D

-Vraag 7                                                                      A

-Vraag 8                                                                      D

   -Vraag 9                                                                      B/C

                                                     -Vraag 10                                                                     A                                                       

-Vraag 11                                                                    D

-Vraag 12                                                                    C

-Vraag 13                                                                    B

-Vraag 14                                                                    B

-Vraag 15                                                                    C



Activiteitenkalender

8 Januari 

2-25 Februari

5 Februari

8 Februari

10-18 Februari

22 Februari

29 Februari 

1 Maart

7 Maart

8 Maart

9 Maart

15 Maart

Nieuwjaarsborrel

Bestuurssollicitaties 

Functiediner

Loyens & Loeff wettenbundelborrel

Buitenlandse Studiereis

Training en borrel Belastingwinkel Groningen

Recruitmentdiner

Kantoorbezoek Dirkzwager

Bestuursbekendmakingsborrel

Femme Fiscale

Landelijke Aangiftedag

Taxeer your Career




